
Jak se dělá rekord 

Tento článek je o jednom veteránském rekordu nevalné úrovně. Ale hlavně je o obětavosti, 
vstřícnosti a kamarádství. 

Ve dnech 21. ‐ 22. ledna 2012 probíhal v jablonecké hale přebor Libereckého kraje ve vícebojích, 
chůzi a běhu na 3000m. Závodníků bylo celkem 174, protože přijely početné výpravy z mnoha míst 
republiky, zdaleka nešlo jen o závodníky z  Libereckého kraje. V sobotu se závodilo zhruba od 13 do 
19 hodin, v neděli od 9 do 19 hodin.  

Mně se poštěstilo zlepšit svůj osobní rekord v halovém sedmiboji z 2984 na 3042 bodů. Tento rekord 
je shodou okolností i rekordem ČR v M60. Je to jeden z těch rekordů, jejichž kombinaci „disciplina‐
věková kategorie“ ještě nenavštívil skutečný borec. Z rekordu jsem měl přesto radost a začal 
rekapitulovat, kdo všechno mi k tomu pěknému pocitu pomohl: 

Trenéři 
V Jablonci mi pomáhají tři trenéři – Vláďa Zelinka s běhy, Tonda Hadinger s tyčí a Honza Cikán s 
dálkou a trojskokem. Poslední pondělí před závodem jsem v tréninku skákal do dálky i o tyči pod 
dohledem příslušných trenérů. Určitě mi to pomohlo, v závodě samotném jsem de facto zopakoval 
výkony z pondělního tréninku. 

Rozhodčí a pořadatelé 
Obdivoval jsem je, jak to všechno zvládli a jak vydrželi tu velkou časovou zátěž. K nám veteránů byli 
velmi vstřícní. Operativně došlo k programovým posuvům tak, že kouli, 60m př. a tyč jsme absolvovali 
my veteráni „separé“. Pěkně nám to odsejpalo a zřejmě to bylo optimální pro všechny – tedy pro nás 
veterány, rozhodčí i závodníky z ostatních kategorií. V bězích na 60m a na 60m př. nám bylo 
umožněno využít veteránské pravidlo č. 161 o startu bez bloků. Snad by to tak mohlo být na všech 
veřejných závodech, při nichž nehrozí, že by veterán startující bez bloků „uzmul“ medaili, diplom, 
věcnou či finanční cenu „normálnímu“ závodníkovi, startujícímu z bloků. 

Vícebojaři z party MASASSS Liberec  
Do sedmiboje se mi příliš nechtělo, ale když jsem se dozvěděl, že Míra Polák a Pavel Rudolf budou 
závodit, rozhodl jsem se startovat také.  Oba vydrželi závody až do konce. Nejhorší byla pauza 
v neděli mezi překážkami a tyčí – čekali jsme asi od dvanácti do osmnácti hodin. Taková situace se ve 
třech jistě zvládá lépe, než když je na to člověk sám. 

Technická pomoc 
Pavel Rudolf vzal sebou v neděli pásmo, což značně urychlilo rozestavení veteránských překážek. A 
taky speciální háky, které nám umožnily skákat o tyči i nižší výšky než 200 cm. V nářaďovně TJ LIAZ je 
jediná tyč o parametrech 12/110. A právě s ní se mi nejlépe skáče. Jenže tahle tyč nemá špunt. Ten 
mi ale při závodě zapůjčil Míra Rucký, trenér z konkurenčního oddílu AC Jablonec. Ano, i na tom 
špuntu závisel můj rekord. 

Byly to pěkné dva dny s poučením pro mne: Když se ti něco podaří, uvědom si, kdo všechno ti k tomu 
pomohl. 

Ladislav Dvořák, 27. ledna 2012 


